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PROTOKÓŁ Nr LXXII 

z sesji Rady Powiatu Otwockiego 

   odbytej w dniu 21 marca 2024 r. 

w Powiatowym Młodzieżowym Domu Kultury w Otwocku 

przy ul. Poniatowskiego 10 

 

 

Na podstawie art. 14 ust. 3 ustawy o samorządzie powiatowym oraz  § 12 ust. 4  

Statutu Powiatu Otwockiego Przewodnicząca Rady Grażyna Kilbach o godzinie 16.00 otworzyła 

obrady LXXII sesji Rady Powiatu Otwockiego. Powitała przybyłych gości, panie i panów radnych 

oraz pracowników Starostwa. 

Poinformowała, że zgodnie z listą obecności w sesji bierze udział 20 radnych,  

co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 23 osoby, stanowi quorum pozwalające 

na podejmowanie prawomocnych uchwał. 

 

Porządek obrad przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie obrad sesji. 

2. Rozpatrzenie wniosków w sprawie zmian w porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu Nr LXXI z sesji. 

4. Rozpatrzenie projektów uchwał oraz podjęcie uchwał: 

1) Sprawozdanie z prac Zarządu. w sprawie zmian w uchwale Nr 435/LXIX/23 Rady 

Powiatu Otwockiego z dnia 20 grudnia 2023 r. – Uchwała Budżetowa Powiatu 

Otwockiego na 2024 rok, z późn.zm.;  

2) w sprawie zmian w uchwale Nr 436/LXIX/23 Rady Powiatu Otwockiego z dnia  

20 grudnia 2023 r. w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Otwockiego na 

lata 2024 – 2038, z późn.zm.;  

3) w sprawie rozwiązania Zespołu Szkół Nr 1 w Otwocku przy ul. J. Słowackiego 4/10 i 

likwidacji Liceum Ogólnokształcącego dla Dorosłych w Otwocku wchodzącego w skład  

Zespołu Szkół Nr 1 w Otwocku przy ul. J. Słowackiego 4/10; 

4) w sprawie ustalenia wysokości opłat za usunięcie i przechowywanie obiektów 

pływających w 2024 r.; 

5) w sprawie przyjęcia Programu oddziaływań korekcyjno - edukacyjnych dla osób 

stosujących przemoc domową w Powiecie Otwockim na lata 2024-2025; 

6) w sprawie rozpatrzenia petycji; 

7) w sprawie rozpatrzenia wniosku (MSŻN);  

8) w sprawie rozpatrzenia wniosku (M.R.). 

5. Przedstawienie sprawozdań z działalności komisji Rady Powiatu Otwockiego za rok 2023 

6. Sprawozdanie z prac Zarządu. 
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7. Informacje Przewodniczącej Rady 

8. Sprawy różne. 

9. Zamknięcie obrad sesji. 

 

Ad. 2 

 Przewodnicząca Rady zapytała, czy radni zgłaszają uwagi lub wnioski do przedstawionego 

porządku obrad. 

 Radni nie zgłosili uwag. 

       Do sesji dołączył radny Dariusz Kołodziejczyk – obecnych 21 radnych 

 

Ad. 3 

      Protokół Nr LXXI Rady Powiatu Otwockiego został przyjęty w obecności 21 radnych -  20 

głosami „za”, przy 1 głosie „przeciw”. 

 

Ad. 4 

      1) Przewodnicząca Rady  udzieliła głosu Staroście Otwockiemu. 

 Starosta Otwocki Krzysztof Szczegielniak powiedział, że uchwała była bardzo szczegółowo 

omawiana na posiedzeniu Komisji Budżetowej. Poprosił o zadawanie pytań. Pytań nie zgłaszano. 

Starosta zgłosił wprowadzenie autopoprawki do uchwały budżetowej. 

 Przewodnicząca Rady udzieliła głosu Skarbnikowi Wiesławowi Miłkowskiemu. 

 Skarbnik Wiesław Miłkowski omówił szczegółowo wprowadzoną autopoprawkę do projektu 

zmian w uchwale. 

 Przewodnicząca Rady poprosiła o przedstawienie opinii do omawianego projektu uchwały 

Przewodniczącego Komisji Budżetowej. 

 Przewodniczący Komisji radny Robert Kosiński przedstawił pozytywną opinię Komisji 

Budżetowej.  

 Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie omawiany projekt uchwały -ppkt 1) z pkt 4. 

Rada Powiatu Otwockiego w obecności  21 radnych – 17 głosami ,,za’’, przy 4 głosach 

„wstrzymujących” podjęła uchwałę z autopoprawką Nr 451/LXXII/24 w sprawie zmian  

w uchwale Nr 435/LXIX/23 z dnia 20 grudnia 2023 r. – Uchwała Budżetowa Powiatu 

Otwockiego na 2024 rok, z późn. zm., która stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

2) Przewodnicząca Rady  udzieliła głosu Staroście  Krzysztofowi Szczegielniakowi. 

 Starosta zgłosił wprowadzenie autopoprawki do uchwały. 

 Przewodnicząca Rady udzieliła głosu Skarbnikowi Wiesławowi Miłkowskiemu. 
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 Skarbnik Wiesław Miłkowski omówił szczegółowo projekt uchwały wraz z autopoprawką. 

  Sesję opuścił radny Zbigniew Szczepaniak – obecnych 20 radnych 

       Przewodnicząca Rady poprosiła o przedstawienie opinii do omawianego projektu uchwały 

Przewodniczącego Komisji Budżetowej. 

 Przewodniczący Komisji radny Robert Kosiński przedstawił pozytywną opinię Komisji 

Budżetowej do przedmiotowego projektu uchwały. 

 Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie omawiany projekt uchwały -ppkt 2) z pkt 4. 

 Rada Powiatu Otwockiego w obecności  20 radnych – 17 głosami ,,za’’, przy 3 głosach 

„wstrzymujących” podjęła uchwałę z autopoprawką Nr 452/LXXII/24 w sprawie zmian w 

uchwale Nr 436/LXIX/23 Rady Powiatu Otwockiego z dnia 20 grudnia 2023 r. w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Otwockiego na lata 2024 – 2038, z poźn.zm.  

3) Przewodnicząca Rady udzieliła głosu radnej Kindze Błaszczyk. 

 Radna Kinga Błaszczyk przedstawiła stanowisko w sprawie rozwiązania Zespołu Szkół Nr 1 

w Otwocku  i likwidacji Liceum Ogólnokształcącego dla Dorosłych wchodzącego w skład Zespołu 

Szkół  Nr 1 w Otwocku przy ul. Słowackiego 4/10. Sprawa rozwiązania placówki była wielokrotnie 

omawiana na posiedzeniach Komisji i nabrała  szczególnego znaczenia z uwagi na kończącą się  z 

dniem 31 sierpnia 2024 r. kadencję dyrektora szkoły. Nowo powołany dyrektor obejmie 

stanowisko w jednostce organizacyjnej o nazwie Liceum Ogólnokształcące Nr III im. J. 

Słowackiego w Otwocku przy ul. J. Słowackiego 4/10. 

 Przewodnicząca Rady poprosiła o przedstawienie opinii do omawianego projektu uchwały 

Przewodniczącego Komisji Edukacji, Kultury i Sportu. 

 Przewodniczący Komisji radny Jarosław Kopaczewski przedstawił pozytywną opinię Komisji 

Edukacji, Kultury i Sportu do przedmiotowego projektu uchwały. 

 Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie omawiany projekt uchwały -ppkt 3) z pkt 4. 

Rada Powiatu Otwockiego w obecności  20 radnych – jednogłośnie 20 głosami ,,za’’, podjęła 

uchwałę Nr 453/LXXII/24 w sprawie rozwiązania Zespołu Szkół Nr 1 w Otwocku przy ul. J. 

Słowackiego 4/10 i likwidacji Liceum Ogólnokształcącego dla Dorosłych w Otwocku 

wchodzącego w skład Zespołu Szkół Nr 1 w Otwocku przy ul. J. Słowackiego 4/10.  

4) Przewodnicząca Rady udzieliła głosu Wicestaroście Otwockiemu. 

 Wicestarosta Paweł Zawada poinformował, że nadzór prawny Wojewody Mazowieckiego, 

wskazał, że przyjęta w listopadzie 2023 roku uchwała i ustalone według niej maksymalne stawki 

dla obiektów pływających nie mają uzasadnienia. Wobec powyższego powstał nowy projekt 

uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za usunięcie i przechowywanie obiektów 
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pływających w 2024 roku, z bardziej obszernym uzasadnieniem, który został pozytywnie 

zaopiniowany przez Komisję Gospodarki, Zasobu i Środowiska.   

 Przewodnicząca  Rady poprosiła o przedstawienie opinii do omawianego projektu uchwały 

przewodniczącego Komisji Gospodarki, Zasobu i Środowiska. 

 Przewodniczący Komisji radny Paweł Ajdacki przedstawił pozytywną opinię Komisji 

Gospodarki, Zasobu i Środowiska do przedmiotowego projektu uchwały. 

 Przewodnicząca Rady poprosiła o przedstawienie opinii do omawianego projektu uchwały 

przewodniczącego Komisji Budżetowej. 

 Przewodniczący Komisji radny Robert Kosiński przedstawił pozytywną opinię Komisji 

Budżetowej do przedmiotowego projektu uchwały. 

 Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie omawiany projekt uchwały -ppkt 4) z pkt 4. 

Rada Powiatu Otwockiego w obecności  20 radnych – jednogłośnie 20 głosami ,,za’’, podjęła 

uchwałę Nr 454/LXXII/24  w sprawie ustalenia wysokości opłat za usunięcie i 

przechowywanie obiektów pływających w 2024 r. 

5) Przewodnicząca Rady udzieliła głosu radnej Kindze Błaszczyk. 

Radna Kinga Błaszczyk powiedziała, że na Komisji Zdrowia, Rodziny i Bezpieczeństwa,  

dyrektor  PCPR Małgorzata Woźnicka, omówiła realizację programów korekcyjno - edukacyjnych 

dla osób stosujących przemoc domową w Powiecie Otwockim na lata 2024-2025. 

Przewodnicząca Rady poprosiła o przedstawienie opinii do omawianego projektu uchwały 

przewodniczącą Komisji Zdrowia, Rodziny i Bezpieczeństwa.  

Przewodnicząca Komisji radna Elżbieta Siwek przedstawiła pozytywną opinię Komisji 

Zdrowia, Rodziny i Bezpieczeństwa do przedmiotowego projektu uchwały. 

 Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie omawiany projekt uchwały -ppkt 5) z pkt 4. 

Rada Powiatu Otwockiego w obecności  20 radnych – jednogłośnie 20 głosami ,,za’’, podjęła 

uchwałę Nr 455/LXXII/24 w sprawie przyjęcia Programu oddziaływań korekcyjno-

edukacyjnych dla osób stosujących przemoc domową w Powiecie Otwockim na lata  

2024-2025.  

Przewodnicząca Rady Grażyna Kilbach podziękowała za jednogłośne podjęcie uchwały,  

dodając od siebie myśl, że jest to bardzo ważny i potrzebny program gminom całego Powiatu 

Otwockiego. 

6) Przewodnicząca Rady udzieliła głosu Staroście Otwockiemu. 

Starosta Otwocki  Krzysztof Szczegielniak powiedział, że petycja dotyczy wsparcia przez 

Powiat Otwocki, starań rządu o reperacje wojenne. Petycja była omawiana na Komisji Gospodarki, 

Zasobu i Środowiska. Zarządu Powiatu podjął działania o pozyskanie szczegółowych informacji 
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w sprawie strat wojennych na terenie Powiatu Otwockiego. Wystosował wnioski do Instytutu Strat 

Wojennych w sprawie Raportu o stratach poniesionych przez Polskę w wyniku agresji i okupacji 

niemieckiej, do  Pełnomocnika Rządu do Spraw Reparacji oraz do Prezesa Instytutu Pamięci 

Narodowej o udzielenie informacji odnośnie poniesionych strat w ludziach i represji wobec 

ludności w czasie II wojny światowej z terenu obecnego Powiatu Otwockiego.  Z uwagi na czas 

oczekiwania na odpowiedź z ww. instytucji, Starosta Otwocki zaproponował w imieniu Zarządu, 

podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji z 31 października 2023 r. dotyczącej uchwały w 

sprawie reparacji od Niemiec. Zwrócił uwagę, że działania do podjęcia ostatecznego stanowiska, 

które będzie wspierało rząd, musi być poprzedzone kolejnym etapem poszukiwań danych. 

Przewodnicząca Rady udzieliła głosu radnemu Januszowi Golińskiemu. 

Radny Janusz Goliński zapytał Starostę Otwockiego, o który rząd chodzi. 

Starosta Otwocki Krzysztof Szczegielniak odpowiedział, że z tego co wie, to obecny rząd nie 

składał żadnych oficjalnych wniosków w sprawie reparacji. Raczej chodzi o wniosek w sprawie 

reperacji złożony przez poprzedni rząd. Tak naprawdę, to nie jest istotne, który rząd składał 

wniosek. Ważne jest odszkodowanie za straty wojenne. 

Przewodnicząca Rady  udzieliła głosu radnemu Dariuszowi Kołodziejczykowi. 

Radny Dariusz Kołodziejczyk poinformował, że jest to uchwała w sprawie petycji, która 

została złożona przez mieszkańca a nie przez rząd. 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie omawiany projekt uchwały - ppkt 6) z pkt 4. 

Rada Powiatu Otwockiego w obecności  20 radnych – 19 głosami ,,za’’, 1 głosem „przeciw” 

podjęła uchwałę Nr 456/LXXII/24 w sprawie rozpatrzenia petycji. 

 

7) Przewodnicząca Rady udzieliła głosu Staroście Otwockiemu. 

Starosta Otwocki  Krzysztof Szczegielniak omówił projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia 

wniosku Mazowieckiego Stowarzyszenia Żeglarzy Niepełnosprawnych. 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie omawiany projekt uchwały - ppkt 7) z pkt 4. 

Rada Powiatu Otwockiego w obecności  20 radnych – jednogłośnie 20 głosami ,,za’’,  podjęła 

uchwałę Nr 457/LXXII/24 w sprawie rozpatrzenia wniosku. 

 

8) Przewodnicząca Rady udzieliła głosu Staroście Otwockiemu. 

Starosta Otwocki Krzysztof Szczegielniak omówił wniosek mieszkańca w sprawie 

zapewnienia bezpieczeństwa, użytkownikom przystanku autobusowego „Otwock Górecka  02”. 

Zarząd Dróg Powiatowych dokonał analizy wskazanego miejsca i stwierdził, że położenie progów 
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zwalniających jest niezasadne, ponieważ nie stosuje się ich  na drogach powiatowych, natomiast 

można zastosować ograniczenia prędkości do 40 km.  

Przewodnicząca Rady udzieliła głosu radnej Bogumile Więckowskiej. 

Radna Bogumiła Więckowska zapytała, czy dla poprawy bezpieczeństwa mieszkańców można 

przenieść przystanek autobusowy w bezpieczne miejsce. 

Starosta Otwocki Krzysztof Szczegielniak odpowiedział, że Komisja Skarg, Wniosków  

i Petycji przekazała uwagi do Zarządu Powiatu, że nie odniósł się do każdego aspektu 

przedłożonego wniosku, w sprawie zapewnienia bezpieczeństwa mieszkańcom. Dlatego Zarząd  

w projekcie uchwały zaproponował, że po raz kolejny podda analizie inne aspekty tego 

bezpieczeństwa, jednak bez uwzględnienia progów zwalniających, które zostały odrzucone już na 

wstępie. 

Przewodnicząca Rady udzieliła głosu radnemu Piotrowi Mateuszowi Kudlickiemu. 

Radny Piotr Mateusz Kudlicki stwierdził, że Zarząd Dróg Powiatowych posiada uprawnienia 

do samodzielnej organizacji ruchu, by zapewnić bezpieczeństwo mieszkańcom. 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie omawiany projekt uchwały - ppkt 8) z pkt 4. 

Rada Powiatu Otwockiego w obecności  20 radnych – jednogłośnie 20 głosami ,,za’’,  podjęła 

uchwałę Nr 458/LXXII/24 w sprawie rozpatrzenia wniosku. 

 

Ad.5 

      Przewodnicząca Rady Grażyna Kilbach poinformowała, że Komisje przedstawiły Radzie 

Powiatu Otwockiego sprawozdania z działalności za rok 2023. wraz z frekwencją -  Komisja 

Rewizyjna przedstawi sprawozdanie z działalności za rok 2023 w terminie późniejszym. 

 

Ad.6 

       Przewodnicząca Rady udzieliła głosu radnej Jolancie Koczorowskiej. 

       Radna Jolanta Koczorowska w nawiązaniu do pkt 27 - poprosiła o podanie uzasadnienia do 

tego stanowiska. 

        Starosta Otwocki Krzysztof Szczegielniak odpowiedział, że gmina Celestynów zaskarżyła 

uchwałę Rady Powiatu Otwockiego w sprawie pozbawienia kategorii drogi powiatowej  

ul. Św. Kazimierza i ul. Jankowskiego w Celestynowie. Uchwała została uchylona przez 

Wojewódzki Sąd Administracyjny, z możliwością składania skargi kasacyjnej. Zarząd Powiatu 

Otwockiego z uwagi na brak zawarcia porozumienia z Wójtem gminy Celestynów, zdecydował  

nie wnosić skargi kasacyjnej, aby nie blokować procesu inwestycyjnego, który realizuje gmina na 

tej drodze. Na wniosek Wójta, Zarząd Powiatu wystąpił o interpretację do Ministerstwa Finansów 
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w sprawie możliwości pozyskania środków z rezerwy na budowę tunelu w ul. Jankowskiego przez 

powiat w przypadku, gdy inwestorem na drodze powiatowej jest na podstawie porozumienia 

gmina. Oczekujemy na odpowiedź. 

Radna Jolanta Koczorowska w nawiązaniu do pkt 28, zapytała co oznacza, że następuje 

zmiana zamierzenia z „Projekt i budowa obwodnicy Kołbieli  w ciągu drogi krajowej nr 50” na 

„Rozbudowa drogi krajowej nr 50 polegającej na budowie Obwodu Drogowego w Kołbieli”, czym 

się różni obwodnica od obwodu drogowego.  

Starosta Otwocki Krzysztof Szczegielniak odpowiedział, że jest to tylko zmiana nazwy 

przez inwestora. 

Radna Jolanta Koczorowska zapytała, czy jest osoba, która może wyjaśnić szczegółowo na 

czym polega lub co oznacza zmiana tej nazwy, bo może oznaczać np. zmianę kategorii, obniżenie 

rangi tej drogi lub podwyższenie, dlaczego nagle z obwodnicy nastąpiła zmiana na obwód. 

Przewodnicząca Rady udzieliła głosu Zastępcy Dyrektora Marcinowi Kasprzakowi. 

Zastępca Dyrektora Zarządu Dróg Powiatowych Marcin Kasprzak odpowiedział, że są to 

dwa odrębne projekty, które będą realizowane. W kwestii obwodnicy Kołbieli jest ona 

projektowana i realizowana, natomiast budowa obwodu drogowego to jest rozbudowa placu, który 

znajduje się przy drodze krajowej nr 50 przy rondzie. 

Radna Jolanta Koczorowska w odniesieniu do pkt 37 -  zapytała, dlaczego nie podjęto 

uchwały w sprawie uchwalenia Regulaminu Organizacyjnego Starostwa Powiatowego w Otwocku, 

czy Zarząd Powiatu chciał wprowadzić zmiany i co spowodowało, że do tych zmian nie doszło. 

Starosta Otwocki Krzysztof Szczegielniak odpowiedział, że Zarząd Powiatu Otwockiego 

postanowił wprowadzić zmiany, by usprawnić działania instytucji. Zmiany dotyczyły: wyłączenia 

Inżynierów Ruchu z Wydziału Komunikacji, wyłączenia samodzielnego stanowiska do spraw bhp, 

podzielenia lub połączenia wydziałów. Z uwagi na potrzebę powołania osoby do spraw inwestycji, 

Zarząd Powiatu podjął poszukiwania osoby właściwej do spraw inwestycji. Niestety od pół roku 

nikt się nie zgłasza do naboru na to stanowisko.  

Do sesji dołączył radny Zbigniew Szczepaniak  – obecnych 21 radnych 

Radna Jolanta Koczorowska w nawiązaniu do pkt 43 - propozycja zmian Strategii Rozwoju 

Powiatu Otwockiego na lata 2022-2030, zapytała kto złożył taką propozycję, czy w sprawie zmian 

wpłynął dokument do Zarządu Powiatu, poprosiła o ewentualne przesłanie skanu dokumentu w 

celu zapoznania się. 

Starosta Otwocki Krzysztof Szczegielniak odpowiedział, że koordynator do spraw Strategii 

Rozwoju Powiatu Otwockiego na lata 2022-2030 wraz z pracownikami zaproponowali zmiany, 

które będą przedstawione na posiedzeniach  Komisji i Sesji Rady Powiatu Otwockiego. 
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Radna Jolanta Koczorowska stwierdziła, że dokument powinien być żywy i to, że pojawia 

się propozycja, jest jak najbardziej pozytywne i prosi o przesłanie drogą elektroniczną takiej 

propozycji.  

Radny Dariusz Kołodziejczyk w odniesieniu do Regulaminu Organizacyjnego Starostwa 

Powiatowego w Otwocku poinformował, że osobiście wystąpił z inicjatywą i złożył wniosek w 

sprawie utworzenia Wydziału Inwestycji. Jest przekonany, że utworzona komórka organizacyjna 

zwiększy  prawdopodobieństwo  znalezienia osób, które zajmując się inwestycjami w gminach, 

czy w innych komórkach, będą zainteresowane kierowaniem taką placówką. Ta propozycja na 

posiedzeniu Zarządu Powiatu Otwockiego nie uzyskała akceptacji. 

Przewodnicząca Rady udzieliła głosu radnej Anecie Bartnickiej. 

Radna Aneta Bartnicka w odniesieniu do pkt. 28 i sugestii radnej Jolanty Koczorowskiej 

poprosiła o wyjaśnienie w sprawie wniosku ZRID - czy przepisy się nie wykluczają, ponieważ 

definicja „Obwodu Drogowego w Kołbieli” wyklucza budowę samej drogi. Zmiana nazwy  

z „Projekt i budowa obwodnicy w ciągu drogi krajowej nr 50”, którą rozumiemy jako drogę na 

„Rozbudowa drogi krajowej nr 50 polegającej na budowie Obwodu Drogowego w Kołbieli”, to tak 

jakby rezygnacja z budowy drogi, a budowanie wszystkiego wokół drogi. 

Przewodnicząca Rady udzieliła głosu Zastępcy Dyrektora Marcinowi Kasprzakowi. 

Zastępca Dyrektora Zarządu Dróg Powiatowych Marcin Kasprzak odpowiedział, że są to 

dwie odrębne inwestycje nie mające za sobą nic wspólnego, dlatego też mogła nastąpić zmiana 

nazwy, którą dokonał inwestor. 

Radny Piotr Mateusz Kudlicki odniósł się do tematu komórki organizacyjnej w Starostwie, 

która prowadziłaby projekty inwestycyjne. Jest to mocno przemyślany postulat, którego jest 

zwolennikiem. Tworzenie kwalifikacji w wielu komórkach czy jednostkach organizacyjnych 

powiatu, wytwarza działanie jednorazowe do przeprowadzenia jakiegoś dużego zamówienia. 

Lepszym kierunkiem organizacyjnym jest zgromadzenie kwalifikacji w jednym miejscu i 

wykorzystanie ich na cele wszystkich komórek Starostwa i wszystkich jednostek powiatu. Jest 

zdania, że powinno powstać tzw. biuro projektowe, jednostka koordynująca, która nie musi być 

rozbudowana w zależności od potrzeb.  Jednostka ta ma wspierać działania i przedsięwzięcia, 

koordynować, monitorować, skracać w czasie i usprawniać działania w remontowe inwestycje oraz 

inne działania o charakterze projektowym w rozumieniu zamierzenia organizacyjnego. Podkreślił 

swoje poparcie i konieczność powrotu tej myśli już w konkretny sposób w przyszłości.  

Przewodnicząca Rady udzieliła głosu radnemu Januszowi Golińskiemu. 



 

 

9 

 

Radny Janusz Goliński w nawiązaniu do pkt. 37, wyraził zaniepokojenie groźnym 

brzmieniem tekstu cyt.: „jakby jakieś obszary były poza odpowiedzialnością”. Poprosił  

o zapewnienie, że tak nie jest. 

Przewodnicząca Rady udzieliła głosu Starości Otwockiemu. 

Starosta Otwocki Krzysztof Szczegielniak zapewnił radnego Janusza Golińskiego, że tak 

nie jest. W obecnym Regulaminie Organizacyjnym zapisany jest podział obowiązków etatowych 

Członków Zarządu. Dokonanie zmian w Regulaminie Organizacyjnym, spowoduje konieczność 

zmiany obowiązków Członkom Zarządu. Starosta odniósł się również do wypowiedzi radnych, w 

sprawie utworzenia Wydziału Inwestycji. Zapewnił, że jest potrzeba pozyskania specjalisty w 

dziedzinie inwestycji,  natomiast stworzenie odrębnego wydziału w ocenie Starosty jest niecelowe. 

Zatrudnienie w Wydziale Administracji jednej wyspecjalizowanej osoby w zakresie inwestycji, w 

zupełności zaspokoi potrzeby inwestycyjne Powiatu Otwockiego. W tym celu będzie ogłoszony 

kolejny nabór na stanowisko głównego specjalisty. 

Radny Janusz Goliński odnosząc się po raz kolejny do pkt. 37, stwierdza niezgodność 

zapisu, który wprowadza w błąd i niepokój. 

Starosta Otwocki Krzysztof Szczegielniak ponownie wyjaśnił, że Zarząd Powiatu nie 

podjął uchwały w sprawie zmiany Regulaminu Organizacyjnego Starostwa Powiatowego w 

Otwocku, ponieważ gdyby taka uchwała została podjęta, wówczas należałoby  podjąć uchwałę 

zmieniającą podział obowiązków Członków Zarządu Powiatu Otwockiego.  

Przewodnicząca Rady udzieliła głosu radnemu Grzegorzowi Michalczykowi. 

Radny Grzegorz Michalczyk zgodził się z wypowiedzią Starosty odnośnie zmian w 

Regulaminie Organizacyjnym Starostwa Powiatowego w Otwocku. Powiat Otwocki nie ma 

potrzeby uruchamiania Wydziału Inwestycji, gdyż jest gminą, w której nie dokonuje się, aż tak 

wiele inwestycji. Jest zdania, że  zmian w Regulaminie Organizacyjnym  nie dokonuje się na koniec 

kadencji. 

Radny Zbigniew Szczepaniak poprosił o zakończenie dyskusji w sprawie Regulaminu 

Organizacyjnego Starostwa Powiatowego, ponieważ nie widzi powodu poruszania tematu na 

przedostatniej  lub ostatniej Sesji Rady Powiatu Otwockiego.  

Przewodnicząca Rady udzieliła głosu radnemu Piotrowi Mateuszowi Kudlickiemu. 

Radny Piotr Mateusz Kudlicki w swojej wcześniejszej wypowiedzi o komórce 

organizacyjnej, mówił w rozumieniu uniwersalnych schematów i regulaminów organizacyjnych w 

urzędach publicznych. Koordynator do spraw i samodzielne stanowisko do spraw, to też jest 

osobna komórka organizacyjna i ważne jest, aby w schemacie Regulaminu Organizacyjnego 

Starostwa taka osoba była uwzględniona. Komórka organizacyjna to nie znaczy grupa osób. 



 

 

10 

 

Przewodnicząca Rady udzieliła głosu radnemu Mirosławowi Pszonce. 

Radny Mirosław Pszonka  w nawiązaniu do pkt. 35 zapytał, czy w budżecie na  rok 2024 

nie przewidziano dla Zarządu Dróg Powiatowych, środków na przeprowadzenie prac 

porządkowych/remontowych na obiektach mostowych zlokalizowanych w ciągach dróg 

powiatowych. 

Starosta Otwocki Krzysztof Szczegielniak odpowiedział, że środki zostały zabezpieczone 

na remonty i porządki, natomiast zapis w pkt 35, mówi o pracach porządkowych/remontowych na 

obiektach mostowych. Po przeprowadzonej rocznej analizie wszystkich obiektów mostowych, 

osiem z nich należy remontować, natomiast cztery nadają się do zamknięcia. W związku z tym 

niezbędne było zabezpieczenie środków finansowych na przeprowadzenie pilnych prac 

remontowych mostów oraz rozpoczęcie projektów technicznych na budowę czterech mostów od 

nowa.  

Radny Mirosław Pszonka odpowiedział, że nie zgadza się z wypowiedzią Starosty, 

przechodząc do pkt. 48 -  w sprawie niezatwierdzenia projektu Tymczasowej Organizacji Ruchu i 

zapytał czy: pismo zostało przekazane do Wojewody Mazowieckiego i Marszałka Województwa 

Mazowieckiego, czy w tej sprawie jest już odpowiedź, czy są podjęte decyzje. 

Starosta Otwocki Krzysztof Szczegielniak odpowiedział, że Zarząd Powiatu wystąpił  

z pismem do Wojewody Mazowieckiego i Marszałka Województwa Mazowieckiego w sprawie 

niezatwierdzenia projektu Tymczasowej Organizacji Ruchu w ciągu drogi wojewódzkiej nr 801 na 

terenie Otwocka, z uwagi na utrudnienia w ruchu drogowym. Pisma kierowane w tej sprawie do 

Wojewody Mazowieckiego i Marszałka Województwa Mazowieckiego nie uzyskały odpowiedzi, 

jedynie informację, że Wojewoda Mazowiecki przekazał pismo zgodnie z kompetencjami do 

Marszałka Województwa Mazowieckiego, który do dnia dzisiejszego nie udzielił odpowiedzi. 

 

Ad.7 

       Informacje Przewodniczącej Rady. 

• kolejna Sesja Rady Powiatu Otwockiego odbędzie się 18.04.2024 r.; 

• 25.04.2024 r. odbędzie się ostatnia uroczysta sesja Rady Powiatu Otwockiego tej kadencji; 

• w imieniu własnym i Starosty zaprasza na spotkanie z okazji Świąt Wielkanocnych - 

spotkanie odbędzie się 26.03.24 r. o godz. 15.00 w PMDK. 

 

Ad.8 

       Przewodnicząca Rady udzieliła głosu radnej Kindze Błaszczyk. 
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       Radna Kinga Błaszczyk w nawiązaniu do koncertu charytatywnego nauczyciele dzieciom, 

który odbędzie się w Powiatowym Młodzieżowym Domu Kultury w Otwocku, zachęciła radnych 

do brania udziału w zaplanowanym występie, jako radni powiatowi. 

        Przewodnicząca Rady udzieliła głosu radnemu Januszowi Golińskiemu. 

        Radny Janusz Goliński korzystając z obecności przedstawiciela Zarządu Dróg Powiatowych 

Marcina Kasprzaka, poruszył sprawę mało widocznych pasów na przejściu dla pieszych między 

innymi na ul. Żeromskiego w Otwocku przed skrzyżowaniem na ul. Reymonta. Zwrócił się z 

prośbą o dokonanie przeglądu ulic w Powiecie Otwockim i napraw zniszczonych po zimie pasów 

dla bezpieczeństwa mieszkańców. 

        Przewodnicząca Rady Grażyna Kilbach odpowiedziała, że mamy dopiero pierwszy dzień 

wiosny, a Zarząd Dróg Powiatowych stanie na wysokości zadania i podejmie działania w 

szczególności po zakończonych remontach dróg powiatowych. 

        Przewodnicząca Rady udzieliła głosu radnej Jolancie Koczorowskiej. 

        Radna Jolanta Koczorowska wyraziła pogląd, że dyskusja, która odbyła się na dzisiejszej sesji 

pomiędzy radnym Mirosławem Pszonką a starostą Krzysztofem Szczegielniakiem pokazała, że 

właściwie nie funkcjonuje dokument o jaki walczyła, czyli „Plan Rozwoju Sieci Dróg 

Powiatowych”. Zarząd Dróg Powiatowych lekceważy dokument nie odnosząc się do niego. Zarząd 

Powiatu powinien być informowany na bieżąco o stanie technicznym mostów, że dokument nad 

którym pracowali również radni, powinien przynajmniej przewidywać plany  inwestycji i 

remontów oraz ciągłej pracy nad bieżącym stanem dróg. Uważa, że dokument nie powinien trafić 

do tzw. „szuflady” i należy go umieścić w takim miejscu, by następna kadencja Rady Powiatu 

dokonała ewaluacji tego dokumentu. Jest zdania, że działania bez planu powodują sytuację, że w 

pewnym momencie ktoś zauważy, że np. cyt. „most się zaraz zawali”. Zwraca uwagę, że taka 

sytuacja nie powinna się wydarzyć, że dokumenty planistyczne są po to, aby się do nich odnosić, 

dokonywać ewaluacji i sprawdzać co się dzieje. 

         Przewodnicząca Rady udzieliła głosu Staroście Otwockiemu. 

         Starosta Otwocki Krzysztof Szczegielniak nie zgodził się z opinią radnej Jolanty 

Koczorowskiej. Zapewnił, że Plan Rozwoju Sieci Drogowej jest żywy i brany pod uwagę. Mosty 

jak każdy inny obiekt budowlany, muszą podlegać ocenie zgodnie z przepisami prawa drogowego 

i prawa budowlanego. Zarząd Powiatu podejmuje decyzję po otrzymaniu informacji o stanie 

technicznym mostów od firmy specjalistycznej, która dokonuje oceny i stwierdza, czy dany most 

musi przejść natychmiastową  naprawę czy też remont. Plan Rozwoju Sieci Dróg Powiatowych 

jest realizowany, kontrolowany i ewaluowany. 

Korzystając z okazji, Starosta Otwocki podzielił się pozytywną informacją o zawartych umowach: 
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• umowa z Funduszem Ochrony Gruntów Rolnych – otrzymanie dofinansowania w kwocie  

200 000 zł na drogę Kępa Nadbrzeska Winki, naprawa kolejnego odcinka drogi; 

• dofinansowanie dwóch projektów „Mazowsze dla zdrowia” ok. 100 000 zł na profilaktykę 

chorób naczyniowo sercowych, który będzie realizowany przez Powiatowe Centrum Zdrowia 

w Otwocku oraz 55 000 zł na kolejny projekt „Żyj zdrowo”.  

Starosta Otwocki podziękował wszystkim, którzy włączyli się w pomoc w pozyskaniu tych 

środków  w szczególności radnej Jolancie Koczorowskiej. 

        Przewodnicząca Rady Grażyna Kilbach przypomniała radnym o  dostarczeniu zdjęcia do 

tablo, które ma być gotowe na ostatnią, uroczystą sesję Rady Powiatu Otwockiego. 

 

Ad.9 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad o godz. 17:20 Przewodnicząca Rady Grażyna 

Kilbach zamknęła obrady LXXII sesji Rady Powiatu Otwockiego. 

 

          Przewodniczyła: 

 

                     Grażyna Kilbach 

Sporządziła: 

 

Ewa Tyszko 

           

 

 

 

 

  

 


